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REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

• Proteste si negocieri pentru majorarea salariului minim 

• Turcan: Am stabilit cu partenerii sociali ca la finele lunii octombrie sa putem 

avansa o varianta agreata a salariului minim 

• Prima rectificare bugetara din 2021, aprobata cu intarziere. Ce ministere primesc 

mai mulți bani 

• OFICIAL Sefii celor doua camere, Ludovic Orban si Anca Dragu, convoaca pentru 

maine, pentru ora 16,  plenul Parlamentului pentru a fi citita motiunea de cenzura 

depusa de USR PLUS 

• Citu: Am trimis demsiile si propunerile la Cotroceni/ UPDATE PNL a votat ca orice 

parlamentar care face demersuri impotriva propriului guvern sa fie exclus din 

partid 

• Dan Barna, dupa intalnirea cu presedintele Iohannis: A fost o intalnire formala, 

nu s-au discutat solutii. In parlament asistam la un abuz asupra democratiei, noua 

majoritate Citu-Ciolacu blocheaza motiunea 

• Cabinetul de ministri se va intruni in sedinta: Ordinea de zi 

• Acestea sunt cele 3 OUG adoptate in prima sedinta de guvern tinuta dupa 

demisiile ministrilor USR-PLUS 

• Proiectul legii consumatorului vulnerabil a fost adoptat si se aplica de la 1 

noiembrie 

• Sedinta a Comitetului pentru Situatii de Urgenta privind purtarea mastilor de 

protectie in jurul scolilor in Bucuresti 

• Bilantul lui Catalin Drula la Ministerul Transporturilor dupa cele 9 luni de 

mandate 
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•Masura 2, Masura 3, Schema HoReCa: Ce urmeaza la ajutoarele de stat dupa 

schimbarea ministrului Economiei 

• Presedintele Klaus Iohannis catre diplomati: Vom gasi o solutie buna si pentru 

aceasta criza politica. Acesta este mesajul pe care va rog ca fiecare dintre 

dumneavoastra sa-l transmiteti 

• Agentia de Rating Fitch distruge Romania din cauza scandalului PNL-USRPLUS: 

PNRR poate intarzia, deficitul bugetar nu scade conform planului 

 • Consiliul European a aprobat o finantare de peste 14 miliarde de euro pentru 

tarile candidate la aderarea la UE 

• Statele Unite isi vor consulta aliatii dupa anuntul formarii guvernului taliban 
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• Proteste și negocieri pentru majorarea salariului minim 

Salariul minim pe economie trebuie să crească. Guvernul, patronatele şi sindicatele sunt 

de acord cu acest lucru dar au calcule diferite. Unele sindicate cer o majorare cu 250 de 

lei brut anul viitor şi pregătesc proteste pentru a-şi susţine opinia. Patronii le-ar lăsa 

chiar mai mulţi bani angajaţilor, o creştere de 200 de lei. Cu o condiţie însă: vor să nu 

aibă cheltuieli mai mari în condiţiile în care deja s-au scumpit utilităţile. 

Patronii firmelor mici și mijlocii ar accepta o majorare a salariului minim brut de la 2.300 

de lei, cât este în prezent, la 2.500 de lei, pentru anul viitor. Dar cu o condiție: 

contribuțiile sociale să rămână la nivelul actual. 

În acest scenariu, salariul minim net ar crește cu 200 de lei. 

Managerii susțin că nu pot oferi mai mult în contextul în care au cheltuieli mai mari cu 

energia electrică și gazele naturale. Unul din patru antreprenori ia în calcul chiar 

disponibilizări dacă va fi obligat să crească salariul minim, conform unui sondaj. 

Sindicaliștii se pregătesc să ceară chiar mai mulți bani, inclusiv prin proteste de stradă. 

Bogdan Hossu, preşedinte, Confederaţia Naţională Sindicală "Cartel ALFA": Propunerea 

noastră pentru 2020 este de o creştere cu 250 de lei brut, ceea ce înseamnă 143 de lei 

net. 

România are al doilea cel mai mic salariu minim din Uniunea Europeană, după Bulgaria, 

conform Eurostat, doar 466 de euro. La polul opus este Luxemburg, unde salariul minim 

este în jur de 2.200 de euro. 

Adrian Codîrlașu, analist financiar, vicepreşedinte CFA România: Vedem că din România 

încă pleacă foarte mulţi români să muncească în străinătate. Din această perspectivă, o 

majorare a salariilor, inclusiv a salariilor minime, poate constitui un răspuns la această 

problemă. 

Raluca Turcan, ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale: Nivelul actual al salariului minim 

este insuficient și este nevoie de o creștere a acestuia, însă această creștere să fie 

sustenabilă din partea mediului economic și în același timp să conducă la modul real la 

o creștere a nivelului de trai.  
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Peste un milion și jumătate de salariați sunt plătiți cu salariul minim, arată datele 

ministrului Muncii. 

O decizie privind stabilirea noului salariu minim pentru anul viitor va fi luată de Guvern 

după negocieri cu sindicatele și patronatele. 

Analistul economic Dragoș Cabat a explicat la Telejurnal aceste calcule. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Turcan: Am stabilit cu partenerii sociali ca la finele lunii octombrie să 

putem avansa o variantă agreată a salariului minim 

Ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale, Raluca Turcan, anunţă că a stabilit marţi cu 

partenerii sociali, în cadrul Consiliului Naţional Tripartit, ca la finele lunii octombrie să 

poată fi avansată o variantă agreată a salariului minim. 

"Cu toţii suntem de acord că nivelul salariului minim trebuie să crească, iar mecanismul 

de majorare să nu mai fie un instrument politic, ci să fie bazat pe criterii obiective. Am 

stabilit cu partenerii sociali că este nevoie de un calendar mult mai strâns pentru a 

analiza toate propunerile şi datele economice, astfel încât, la sfârşitul lunii octombrie să 

putem avansa o variantă agreată a salariului minim. Aşa cum ne-am angajat, 

predictibilitatea este un element important pentru mediul economic, dar şi o dovadă de 

respect faţă de partenerii noştri sociali", a scris ministrul pe pagina sa de Facebook. 

Premierul Florin Cîţu a declarat că ţine foarte mult la o formulă "predictibilă" şi pentru 

viitor a salariului minim, precum şi la o dinamică a acestuia care să ţină cont de creşterea 

economică, de nevoile românilor şi de perspective. 

Şeful Executivului a făcut declaraţia, marţi, la începutul reuniunii Comitetului Naţional 

Tripartit pentru Dialog Social, la Palatul Victoria. 

"Vreau să începem discuţiile din timp, anul acesta, pe o temă importantă, salariul minim 

în România, şi avem timp acum să găsim până în decembrie, cum era, de obicei, formula 

ideală cu care să fim toţi de acord. Ştiţi foarte bine că trebuie să găsim o formulă ca, 

după aceea, să rămână în viitor, să fie predictibilă, ţin foarte mult la acest lucru.  
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În acelaşi timp, să găsim o dinamică a salariului minim care să ţină cont de creşterea 

economică, de nevoile românilor şi, bineînţeles, de perspective. Deja, astăzi, cred e 

foarte bine să începem să auzim opiniile tuturor, şi Ministerul Muncii şi patronate, dar şi 

sindicate, şi după aceea aş vrea să avem un calendar clar, începând de astăzi, cât ne 

întindem. (...) Aş vrea să agreăm, nu ştiu, ne vedem până la finalul lunii octombrie să 

decidem care e salariului minim sau mai devreme, dar decidem asta împreună ", a 

declarat Florin Cîţu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Prima rectificare bugetară din 2021, aprobată cu întârziere. Ce 

ministere primesc mai mulți bani 

Guvernul a aprobat prima rectificare bugetară din acest an, cu o întârziere de câteva 

săptămâni față de planul inițial. Pentru că economia a evoluat mai bine decât se estima 

inițial, guvernul a majorat cheltuielile și alocă bani în plus pentru Sănătate, Dezvoltare, 

Educație și Transporturi, dar și-a păstrat o sumă consistentă și în fondul propriu de 

rezervă. 

Către ministerul Sănătății se direcționează cea mai mare suma de bani - 3,7 miliarde de 

lei. Aproape jumătate din suma se va folosi pentru campania de vaccinare, medicamente 

și cheltuieli de personal. Și la Dezvoltare va fi un plus de 2,4 miliarde, cea mai mare parte 

din bani fiind pentru plata proiectelor locale de dezvoltare. La Educație revine un plus de 

aproape un miliard, iar la Transporturi, 660 de milioane. Aproape două miliarde rămân la 

dispoziția guvernului pentru plăți urgente. 

Reîmpărțirea banilor a generat însă nemulțumiri mai ales în rândul de miniștrilor 

demisionari. 

Economiștii spun că rectificarea ar fi trebuit să aducă o reducere mai consistentă a 

deficitului bugetar, marea problemă a României. Cu alte cuvinte, guvernul ar trebui să 

cheltuiască mai puțin, pentru a se împrumuta mai puțin. 
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Ministerul Muncii e singurul care a pierdut bani la rectificare - 2,7 miliarde de lei. 

Explicația guvernului e aceea că, odată cu revenirea economiei, au crescut și încasările la 

bugetul de pensii și n-a mai fost nevoie de transferuri la fel de consistente de la bugetul 

de stat. 

RECTIFICAREA BUGETARĂ: 

Ministerul Sănătăţii: 3,7 mld. lei 

Ministerul Dezvoltării: 2,39 mld. lei 

M. Educaţiei: 964 mil. lei 

Ministerul Transporturilor: 660 mil. lei 

Fondul de rezervă al Guvernului: 1,89 mld. Lei 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• OFICIAL Șefii celor două camere, Ludovic Orban și Anca Dragu, 

convoacă pentru mâine, pentru ora 16,  plenul Parlamentului pentru a 

fi citită moțiunea de cenzură depusă de USR PLUS 

Șefii celor două camere, Ludovic Orban și Anca Dragu, convoacă pentru miercuri, ora 16,  

plenul Parlamentului pentru a fi citită moțiunea de cenzură depusă de USR PLUS, au 

declarat pentru G4Media.ro surse politice. 

UPDATE 10.43 Președinții celor două camere au anunțat oficial într-o informare 

convocarea plenului reunit al Camerei Deputaţilor și Senatului în data de 9 septembrie 

2021, ora 16,00 pentru prezentarea Moţiunii de cenzură intitulată “Demiterea Guvernului 

Cîţu, singura ~ansă a României de a trăi! Florin Cîţu trebuie să plece!”. Vezi aici 

documentul oficial 

Documentul enumără nu mai puțin de patru decizii ale Curții Constituționale care obligă 

la respectarea termenului de 5 zile de la depunerea moțiunii pentru dezbaterea și 

votarea acesteia. USR PLUS și AUR au depus moțiunea de cenzură comună 

vineri seara. 
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Tabăra Cîțu a anunțat deja că va sesiza Curtea Constituțională în cazul în care va fi 

convocat plenul, pe motiv că doar Birourile Permanente Reunite ale Parlamentului au 

dreptul legal să voteze calendarul moțiunii de cenzură. 

PNL susține că doar conducerea Parlamentului poate stabili calendarul moțiunii iar 

președintele Camerei Deputaților nu are atribuții în acest sens, motiv pentru care ar 

urma să sesizeze CCR pe conflict între instituțiile statului (Guvern- Parlament). 

Suplimentar, premierul Florin Cîțu a anunțat, miercuri dimineață, că a convocat o ședință 

a conducerii PNL pentru a stabili sancționarea oricărui parlamentar liberal care 

acționează împotriva propriului guvern. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

• Cîțu: Am trimis demsiile și propunerile la Cotroceni/ UPDATE PNL a 

votat ca orice parlamentar care face demersuri împotriva propriului 

guvern să fie exclus din partid 

Premierul Florin Cîțu a declarat, miercuri dimineața, că a transmis demisiile miniștrilor 

USR PLUS la Cotroceni și propunerile de interimat. El a mai spus că a convocat o ședință 

a conducerii PNL pentru a decide ca toți parlamentarii liberali să susțină guvernul și nici 

un parlamentar să nu facă vreun demers împotriva propriului partid, aluzie la 

președintele Camerei Deputaților, Ludovic Orban, care vrea să promoveze moțiunea de 

cenzură semnată de USR PLUS și AUR. 

UPDATE 10.55 În ședința BPN s-a votat decizia ca orice parlamentar care face demersuri 

pentru dărămarea propriului guvern să fie exclus din PNL și că PNL nu va face guvern cu 

PSD. 
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Cele mai relevante declarații făcute de Florin Cîțu înainte de ședința BPN: 

Astăzi am cerut un BPN pentru a avea o decizie ca toți Parlamentarii PNL să susțină prin 

toate demersurile Guvernul, nici un parlamentar să nu facă vreun demers împotriva 

propriului guvern indiferent de funcțiape care o au. 

PNL nu face guvern cu PSD. Să fie foarte clar, PNL nu face guvernare cu PSD. Foarte clar 

vom face acest lucru în interior. 

Cine face demersuri împotriva propriului guvern se va supune consecințelor propriului 

statut. Mi se pare bizar să faci demersuri propriului partid. 

Orice demers împotriva propriului guvern, este inadmisibil așa ceva 

Am trimis demisiile și propunerile la palatul Cotroceni. 

Context 

Cei șapte miniștri USR PLUS și-au depus, marți dimineață, demisiile la Guvern, însă 

premierul a declarat în cursul zilei că le analizează. După întânlnirea de la Cotroceni din 

cursul după amiezii cu președintele Klaus Iohannis, liderul USR, Dan Barna, a declarat că 

nu s-a ajuns la nici o soluție și a descris situația politică drept ”complicată”. 

Liderii USR PLUS dar și susținătorii lui Ludovic Orban au denunțat o nouă majoritate 

formată din parlamentarii PNL din tabăra Cîțu și PSD. Partidul lui Marcel Ciolacu a lipsit 

de patru ori de la ședința birourilor permanente reunite ale Parlamentului, împiedicând 

astfel stabilirea calendarului moțiunii de cenzură. 

Marcel Ciolacu a declarat, marți seară, la România TV, că este exclus ca social-democrații 

să susțină un guvern minoritar format doar din miniștri ai Partidului Național Liberal. 

Totuși, secretarul general al PNL, Robert Sighiartău, a admis, marți seară, la B1TV, că 

liberalii lucrează și pe varianta guvernului minoritar PNL în cazul în care USRPLUS va 

refuza să revină la guvernare. 

(Sursa: G4media.ro) 
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• Dan Barna, după întâlnirea cu președintele Iohannis: A fost o întâlnire 

formală, nu s-au discutat soluții. În parlament asistăm la un abuz 

asupra democrației, noua majoritate Cîțu-Ciolacu blochează moțiunea 

Preşedintele Klaus Iohannis a avut marți după-amiază o întâlnire cu vicepremierul 

demisionar Dan Barna, copreşedinte al USR PLUS, la Palatul Cotroceni. Discuțiile au 

durat aproximativ o jumătate de oră.  

A fost doar o întâlnire formală, în care nu s-au prezentat soluții și nu s-au discutat 

scenarii, a declarat Barna într-o conferință de presă la Palatul Parlamentului. 

"Din păcate - şi sunt dezamăgit din cauza asta - s-a dovedit a fi o întâlnire formală. 

Spun, o întâlnire benignă, în care am trecut în revistă istoricul acestei crize generate 

miercurea trecută şi am exprimat foarte clar poziţia USR PLUS, conform căreia ieşirea din 

criză se poate realiza foarte rapid, printr-un nou premier, propus de partenerul PNL din 

coaliţie şi continuarea coaliţiei. Cam aici s-a terminat partea de conţinut a dialogului pe 

care l-am avut cu preşedintele. Nu s-a prezentat vreo soluţie, nu s-au analizat scenarii. A 

fost o întâlnire mai degrabă formală, în care am trecut în revistă situaţia", a precizat 

liderul USR PLUS. 

Întrebat care a fost răspunsul preşedintelui Iohannis, la solicitarea USR PLUS ca Florin 

Cîţu să nu mai deţină funcţia de premier, Dan Barna a arătat că a fost adus în discuţie 

congresul PNL: "Răspunsul a fost legat de acest congres al PNL, care din păcate 

blochează o ţară întreagă. Vom mai reveni la discuţii în perioada următoare, vedem ce 

se mai întâmplă." 

Copreşedintele USR PLUS exclude ipoteza retragerii demisiilor din partea miniştrilor USR 

PLUS:  "Demisiile au fost anunţate ieri seară şi depuse în această dimineaţă la Cabinetul 

premierului, în deplină asumare şi în deplină responsabilitate. Acest cabinet Florin Cîţu a 

expirat. Rolul de premier pentru România al lui Florin Cîţu a expirat, dintr-un motiv 

foarte simplu: nu are competenţa necesară să conducă această coaliţie. Nu ne jucăm cu 

demisiile. Nu suntem un partid care face bambilici cu demisii depuse şi retrase. Aceste 

demisii sunt depuse legal, olograf - aşa cum am văzut că este aşteptarea echipei Florin 

Cîţu din PNL - aşteptăm ca ele să fie procesate. Cele 45 de zile au început să curgă." 
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Barna a adăugat că, în cadrul întâlnirii de la Palatul Cotroceni, preşedintele Klaus 

Iohannis i-a spus că va accepta demisiile miniştrilor USR PLUS atunci când le va primi. 

În ce priveşte o eventuală demisie a secretarilor de stat sau a prefecţilor, Barna a arătat 

că aceştia nu sunt votaţi de Parlament. 

"Este dreptul şi atributul premierului să decidă cum îşi structurează Cabinetul. Miniştrii - 

cei care au fost votaţi de Parlament, cei care constituie structura politică a Cabinetului - 

şi-au înaintat demisiile tocmai pentru că am spus că vom merge până la capăt şi am 

făcut acest lucru", a afirmat Dan Barna.  

Liderul USR PLUS a subliniat că "blocarea" moţiunii de cenzură reprezintă un "abuz 

asupra democraţiei, fără precedent" în istoria României şi că aceasta trebuie supusă 

votului. 

"Faptul că noua majoritate, Cîţu-Ciolacu blochează dreptul la moţiune de cenzură al 

unor parlamentari - un lucru despre care Curtea Constituţională a spus în repetate 

rânduri că este un drept definit explicit, un drept constituţional care este încălcat în mod 

grosier în aceste zile - arată că, într-adevăr, avem în momentul de faţă o majoritate Cîţu-

Ciolacu (...) care ucide, prin fiecare neprezentare la şedinţa Biroului Permanent, statul de 

drept din România", a susţinut Barna. 

Întâlnirea dintre preşedintele Klaus Iohannis şi vicepremierul demisionar Dan Barna, 

copreşedinte al USR PLUS, care a avut loc la Palatul Cotroceni, s-a încheiat după peste o 

jumătate de oră de discuţii. 

Luni, şeful statului a avut o întâlnire şi cu premierul Florin Cîţu pe tema crizei 

guvernamentale. 

În cursul zilei de marţi vicepremierul Dan Barna şi miniştrii USR PLUS şi-au depus 

demisiile la Guvern. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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• Cabinetul de miniștri se va întruni în ședință: Ordinea de zi 

Cabinetul de miniștri se întrunește miercuri, 8 septembrie, în ședință. 

Unul dintre proiecte de pe ordinea de zi presupune indexarea unor prestații de asigurări 

sociale și a unor prestații sociale de stat cu 3,86%, dar și stabilirea de la 1 octombrie 

curent a cuantumului pensiei minime pentru limită de vârstă de 2.000 de lei, transmite 

ZdG. 

Guvernul ar urma să aprobe mâine și proiectul de lege pentru ratificarea Acordului de 

modificare nr. 2 la Acordul de împrumut dintre R. Moldova şi Banca Europeană pentru 

Reconstrucţie şi Dezvoltare privind realizarea lucrărilor de construcţie şi reabilitare a 

drumurilor în R. Moldova, semnat la 18 mai 2021.  

Tot în ședința de miercuri, Cabinetul de miniștri urmează să examineze aprobarea 

semnării Protocolului dintre Ministerul Apărării al R. Moldova şi Ministerul Apărării 

Naţionale al României privind colaborarea în domeniul învăţământului militar. 

Pe ordinea de zi sunt 10 subiecte. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Acestea sunt cele 3 OUG adoptate în prima ședință de guvern ținută 

după demisiile miniștrilor USR-PLUS 

STIRIPESURSE.RO vă prezintă actele normative adoptate de Guvern în ședința din 7 

septembrie 2021 

I. ORDONANȚE DE URGENȚĂ 

1. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ cu privire la rectificarea bugetului de stat pe anul 2021 

2. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru rectificarea bugetului asigurărilor sociale de stat pe 

anul 2021 

3. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ privind acordarea de sprijin și asistență de către statul 

român cetățenilor străini sau apatrizilor aflați în situații deosebite 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

https://www.stiripesurse.ro/
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• Proiectul legii consumatorului vulnerabil a fost adoptat și se aplică de 

la 1 noiembrie 

Cel puțin un milion de români ar putea beneficia curând de sprijin pentru plata facturilor 

la energie electrică, gaze naturale, agent termic sau lemne. Asta prevede legea 

consumatorului vulnerabil, votată marți seara de Camera Deputaților, în calitate de for 

decizional. Legea are acum nevoie de semnătura președintelui pentru a se putea aplica 

de la 1 noiembrie. Cererile de subvenții vor putea fi depuse la primărie.  

Potrivit unor surse din guvern, se lucrează la o formulă de ajutor care să acopere peste 

37 la sută din factură pentru românii cu venituri mici și medii. 

Proiectul are ca obiect de reglementare stabilirea criteriilor de încadrare în categoria 

consumatorilor vulnerabili de energie, a măsurile de protecţie socială pentru aceştia şi 

accesul la resursele energetice pentru satisfacerea nevoilor esenţiale ale gospodăriei. 

Măsurile de protecţie socială pot fi financiare şi non-financiare. Ele se finanţează din 

bugetul de stat, din bugetele locale sau din fonduri europene. Măsurile financiare sunt: 

ajutoare pentru încălzirea locuinţei, pentru consumul de energie, pentru acoperirea unei 

părţi din consumul energetic al gospodăriei pe tot parcursul anului, pentru 

achiziţionarea, în cadrul unei locuinţe, de echipamente eficiente din punct de vedere 

energetic, necesare pentru iluminarea, răcirea, încălzirea şi asigurarea apei calde de 

consum în locuinţă, pentru înlocuirea aparatelor de uz casnic depăşite din punct de 

vedere tehnic şi moral cu aparate de uz casnic eficiente din punct de vedere energetic, 

ajutoare pentru achiziţionarea de produse şi servicii în vederea creşterii performanţei 

energetice a clădirilor, ori pentru conectarea la sursele de energie, se precizează în 

raportul comisiilor de specialitate asupra proiectului. 

Măsurile nonfinanciare constau în facilităţi de acces şi conectare la sursele de energie 

disponibile necesare pentru asigurarea nevoilor energetice minimale, inclusiv 

interzicerea deconectării de la sursele de energie pentru anumite categorii de 

consumatori vulnerabili, precum şi consilierea şi informarea transparentă şi accesibilă a 

populaţiei cu privire la sursele de energie, costuri şi proceduri de acces la acestea, în 

conformitate cu Legea 123/2012 şi cu OUG 33/2007.  
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Potrivit proiectului de lege adoptat, ajutorul pentru încălzire se acordă în funcţie de 

venitul mediu net lunar pe membru de familie sau al persoanei singure, după caz, iar 

suma aferentă pentru compensarea procentuală se suportă din bugetul de stat, după 

cum urmează: 

a) în proporţie de 100% din valoarea de referinţă, dar nu mai mult decât consumul 

facturat, în situaţia în care venitul mediu net lunar pe membru de familie sau al 

persoanei singure este de până la 200 lei; 

b) în proporţie de 90%, în situaţia în care venitul mediu net lunar pe membru de familie 

sau al persoanei singure este cuprins între 200,1 lei şi 320 lei;  

c) în proporţie de 80%, în situaţia în care venitul net mediu lunar pe membru de familie 

sau al persoanei singure este cuprins între 320,1 lei şi 440 lei; 

d) în proporţie de 70%, în situaţia în care venitul net mediu lunar pe membru de familie 

sau al persoanei singure este cuprins între 440,1 lei şi 560 lei; 

e) în proporţie de 60%, în situaţia în care venitul net mediu lunar pe membru de familie 

sau al persoanei singure este cuprins între 560,1 lei şi 680 lei; 

f) în proporţie de 50%, în situaţia în care venitul net mediu lunar pe membru de familie 

sau al persoanei singure este cuprins între 680,1 lei şi 920 lei; 

g) în proporţie de 40%, în situaţia în care venitul net mediu lunar pe membru de familie 

sau al persoanei singure este cuprins între 920,1 lei şi 1040 lei; 

h) în proporţie de 30%, în situaţia în care venitul net mediu lunar pe membru de familie 

sau al persoanei singure este cuprins între 1040,1 lei şi 1160 lei; 

i) în proporţie de 20%, în situaţia în care venitul net mediu lunar pe membru de familie 

sau al persoanei singure este cuprins între 1160,1 lei şi 1280 lei; 

j) în proporţie de 10%, în situaţia în care venitul net mediu lunar pe membru de familie 

este cuprins între 1280,1 lei şi 1386 lei; 

k) în proporţie de 10%, în situaţia în care venitul net mediu lunar al persoanei singure 

este cuprins între 1280,1 lei şi 2053 lei.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 8 septembrie 2021 14 

 

De asemenea, venitul mediu net lunar până la care se acordă ajutorul pentru încălzire 

este de 1386 lei/persoană, în cazul familiei, şi de 2053 lei, în cazul persoanei singure. 

Deputaţii au aprobat, în plen, un amendament propus de Adrian Solomon (PSD), respins 

iniţial în comisii, privind majorarea valorii de referinţă în cazul încălzirii cu lemne, de la 

160 lei pe lună la 320 lei pe lună. 

Astfel, "valoarea de referinţă, în funcţie de sistemul de încălzire utilizat, se actualizează 

prin hotărâre a Guvernului şi nu poate fi mai mică de: a) 250 lei/lună, pentru gaze 

naturale; b) 500 lei/lună, pentru energie electrică; c) 320 lei/lună, pentru combustibili 

solizi şi/sau petrolieri", au stabilit deputaţii.  

Tot la propunerea PSD, deputaţii au adoptat un amendament care prevede majorarea 

de la 50 lei pe lună la 70 lei pe lună a suplimentului pentru energie electrică acordat 

familiilor şi persoanelor singure cu venituri reduse, inclusiv în perioada sezonului rece. 

"Familiile şi persoanele singure beneficiază lunar, inclusiv în perioada sezonului rece, de 

un supliment pentru energie în sumă fixă, acordat în funcţie de sursele de furnizare a 

energiei utilizate, în cuantum de: a) 30 lei/lună pentru consumul de energie electrică; b) 

10 lei/lună pentru consumul de gaze naturale; c) 10 lei/lună pentru consumul de energie 

termică; d) 20 lei/lună pentru consumul de combustibili solizi şi/sau petrolieri. În situaţia 

în care singura sursă de energie utilizată este energia electrică, cuantumul suplimentului 

este de 70 lei/lună", au stabilit deputaţii. 

Legea aduce o serie de modificări importante faţă ce forma adoptată în Guvern, a 

afirmat, la dezbateri generale, deputatul PNL Tudor Polak, potrivit Agerpres.  Polak a 

subliniat că legea consumatorului vulnerabil este extrem de importantă în condiţiile în 

care preţurile la energie a crescut în ultima perioadă. 

"Legea aduce o serie de modificări, cele mai importante, fiind că această lege se va 

putea aplica începând cu data de 1 noiembrie 2021, şi creşte exponenţial numărul de 

beneficiari - de la 209 000 până la 524 000", a explicat el. 

Liderul grupului minorităţilor naţionale, Varujan Pambuccian, a arătat că este bine să 

existe legi care să protejeze consumatorul vulnerabil şi a amintit că susţine insistent, de 

ani de zile, "abordarea consumului de energie electrică din combustibil nuclear". 
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"Această abordare este singura care poate face ca preţul să scadă şi să facă energia 

electrică accesibilă", a adăugat deputatul. 

Deputatul AUR Lucian  Florin Puşcaşu a arătat că legea nu rezolvă problema de fond, 

menţionând că erau mai benefice "măsuri care să rezolve cauzele". 

"Am decis cu tristeţe şi amărăciune să votăm această lege. (...) Vom vota aceasta lege 

pentru că românul are o vorbă: "Pe vreme de secetă, e bună şi o grindină". Am fi fost 

mai încântaţi să vedem de la guvern măsuri care să rezolve cauzele", a spus Puşcaş. 

Deputatul USR PLUS Cristina Prună a susţinut că această lege ar fi trebuit să intre în 

vigoare de multă vreme. "Legea va intra în vigoare de la 1 noiembrie 2021. Era de bun 

simţ ca această lege să fie adoptată. (...) Este important ca Guvernul să stabilească acele 

valori de referinţă, astfel încât ele să ţină pasul cu evoluţia pieţei. Noi astăzi tratăm o 

problemă, dar pentru a trata cauza trebuie să facem investiţii în sectorul energetic", a 

spus Cristina Prună. 

Pe de altă parte, liderul deputaţilor PSD, Alfred Simonis, a spus că partidul pe care îl 

reprezintă a impus "de urgenţă" această lege în Parlament. 

"E o lege importantă care oferă protecţia cetăţenilor în faţa acestei creşteri explozive a 

preţurilor la gazele naturale şi la energie. Am arătat că în timp ce partidele din coaliţie se 

ciomăgesc între ele, pe mize mărunte, PSD este singurul partid responsabil. (...) În 

comisie aţi făcut-o praf şi pulbere", a adăugat Simonis. 

Deputatul UDMR Bende Sandor a subliniat că legea consumatorului vulnerabil era 

necesară. "Nu contează cine a fost primul, esenţial este că vom avea astăzi o lege. 

UDMR salută încheierea dezbaterilor din comisie şi contribuţia tuturor formaţiunilor 

politice care prin amendamente au adus îmbunătăţiri", a spus el. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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• Şedinţă a Comitetului pentru Situaţii de Urgenţă privind purtarea 

măştilor de protecţie în jurul şcolilor în București 

Comitetul Municipiului Bucureşti pentru Situaţii de Urgenţă se reunește astăzi pentru a 

discuta despre o posibilă introducere a obligativităţii purtării măştilor de protecţie pe o 

rază de 50 sau 100 de metri în jurul şcolilor, a anunţat prefectul Capitalei, Alin Stoica. 

Întâlnirea are loc de la ora 12.00, online. 

Prefectul a precizat pentru Agerpres că în şedinţă se va lua în discuţie prelungirea 

măsurilor în vigoare dispuse în contextul pandemiei de COVID-19 şi că noutatea constă 

în dezbaterea unei posibile introduceri a obligativităţii purtării măştii de protecţie în 

jurul şcolilor. 

Măsura ar putea intra în vigoare din 13 septembrie, atunci când elevii se întorc în bănci. 

„Știm că în momentul în care începe școala fizic se produc aglomerări, atât la venirea cât 

și la plecarea copiilor de la școală. Părinții își așteaptă copiii, staționează în grupuri care 

provoacă aglomerări în jurul școlilor”, declarase anterior prefectul. 

Potrivit acestuia, măsura va fi dublată de patrularea agenților de poliție în zonă, astfel 

încât această regulă să fie respectată. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Bilanțul lui Cătălin Drulă la Ministerul Transporturilor după cele 9 

luni de mandat 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă își încheie mandatul după doar 9 luni, iar într-o 

conferință de presă în fața ministerului și-a trecut în revistă proiectele finalizate sau 

deblocate, de la autostrăzi și drum expres, la pasaje, poduri sau investiții în lucrări 

feroviare. Vezi în articol ce proiecte lasă în urmă Cătălin Drulă la Transporturi. 

„La începutul mandatului spuneam că prioritatea noastră vor fi investițiile și vrem un 

record absolut anul acesta și exact asta am livrat. La final de august avem 3,7 miliarde de 

lei investiții pe fonduri europene. Spre comparație în 2020 au fost 3 miliarde, în 2019 2,2 

miliarde, 2018 - 1,14 miliarde pe aceeași perioadă a anului.  
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Unde s-au dus banii ăștia? S-au dus pe autostrăzi, pe căi ferate, în infrastructura 

României”, a spus Cătălin Drulă. 

„Am reorganizat Ministerul Transporturilor ca să devină o instituție mai eficientă și mai 

suplă, am redus numărul posturilor de conducere cu 11%. Am organizat concursuri pe 

bune, transparente, pentru a recurta oameni noi. Am numit echipe complete de 

manageri profesioniști la companiile din subordine. Pentru operaționalizarea noii 

Companii de Investiții Rutiere, care e prevăzută în PNRR, avem de ieri un director 

general un profesionist cu un CV impecabil. Sper să fie lăsat să-și facă treaba. Avem 

nevoie de o structură nouă, eficientă care să se ocupe de aceste mari investiții”, a spus 

Drulă. 

Cătălin Drulă spune că Florin Cîțu a fost un premier ”complet ostil domeniului feroviar”. 

Cum arată bilanțul ministrului când este vorba de trenuri 

Drulă, mesaj dur pentru Cîțu: „Da, Florine, s-a terminat! Te agăți de putere, dar România 

nu te mai vrea”  

Bilanțul lui Cătălin Drulă - proiectele rutiere: 

- Am deschis nodul rutier de mare viteză de la Sebeș între A1 și A10, fără panglici, 

normal, cum se face. 

- Am reparat acea „rușine națională” DN 68A între Coșava și Coșevița, paralel cu sectorul 

lipsă din A1 între Lugoj și Deva. 

- Am turat motoarele la maxim pentru ca anul acesta să fie terminat A10 Sebeș - Turda, 

unde lipsește Lotul 2. Se vor deschide anul acesta ultimii 29 de kilometri și autostrada va 

fi completă. 

- Tronsonul A3 Ungheni - Târgu Mureș, un sector de 10 kilometri, jumătate autostradă, 

jumătate drum de legătură (n.r. cu câte două benzi pe sens.). Nu avem probleme acolo, 

se avansează foarte bine, va fi terminat în termenul contractual. 

- Un alt șantier de care suntem foarte mândri este Slatina - Bal, parte din Drumul Expres 

Craiova - Pitești. Suntem undeva la peste 90% stadiu fizic cu lucrările. 1.700 de oameni, 

400 de utilaje. Jos pălăria ce fac oamenii aceia acolo! Este absolut impresionant! Merge 

către finalizare anul acesta.  
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- Drumul de legătură cu 4 benzi de la Giurgiu, să avem o intrare modernă în țară. Pe 20 

septembrie începe turnarea betonului de ciment rutier - e o tehnologie specială, la fel ca 

în Germania. Pentru prima dată în România vom avea un drum de beton corect făcut și 

care nu ne va da bătăi de cap, făcut cu tehnologie mecanizată de ultimă oră. 

- Centura orașului Mihăilești, centura orașului Satu Mare - vor fi deschise anul acesta. La 

Centura Satu Mare încercăm să deschidem întreg lotul, dacă nu, vor fi 16 km din 19. 

- Pasajul Mogoșoaia va fi gata acum la 1 octombrie. Aici m-am luptat, în primăvară am 

avut o discuție foarte apăsată cu constructorul. Teoretic ei puteau să-l deschidă, 

conform termenului contractual foarte lax abia la anul, dar le-am spus că e păcat pentru 

brandul lor. Am reușit să tragem termenul acesta la 1 octombrie. 

- Am deschis multe șantiere anul acesta: Sibiu - Pitești, Secțiunea 5, Craiova - Pitești 

tronsonul 3. Pe tronsonul 4 am semnat contractul recent. Avem autorizație de construire 

pe Autostrada de Centură a Capitalei A0 Sud, pe lotul 1 și Lotul 3.  

- Încep lucrările pe Autostrada Transilvania între Cluj Napoca și Oradea, autorizații de 

construire pe Nădășelu - Poarta Sălajului și Nușfalău - Suplacu de Barcău. 

- Sunt mai multe proiecte de centuri ocolitoare care au fost deblocate: centura Zalău, 

centura Tecuci, centura Tecuci, acolo mai sunt unele de lucru. 

- Pentru 2021 pe drumul expres Brăila - Galați e în fază de proiectare, iar constructorul 

intenționează să înceapă lucrările în octombrie. 

- La podurile Dunărene de pe A2 am suspendat lucrările pe timpul verii, dar ele vor 

reîncepe. 

- Vom avea parcări civilizate pe A1 și A2 - în primăvară a fost semnat contractul pentru 

concesionarea a 13 spații de servicii, pentru benzinării moderne. 

- Am contractat proiectarea și execuția pentru drumul expres de legătură Oradea m- A3. 

- Am lansat licitațiile: A7 Ploiești - Buzău, modernizarea Centurii București pe sectorul 

sud-vestic între DN5 și A1, modernizarea 71 între Târgoviște și Sinaia. 

- Lucrurile merg bine pe A1 Sibiu - Pitești Lotul 1, va fi gata anul următor. La fel și Podul 

de la Brăila.  
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- E un lucru bun că avem foarte multe proiecte de enumerat. Mi-aduc aminte de vremuri 

când s-ar fi terminat de mult o astfel de prezentare. 

- Pe A7 „Autostrada Moldovei” urmează obținerea Acordului de Mediu și aprobarea în 

Guvern a tronsonului Buzău - Focșani. 

- Pe A8 am semnat pregătirea proiectului tehnic pe Tg. Neamț - Iași - Ungheni. Pe Tg. 

Mureș - Tg. Neamț, pe un contract foarte prost pornit din urmă, am prioritizat și vom 

avea în perioada următoare tronsoanele din captă, cele din PNRR. 

- Pe Lugoj - Deva, Lotul 2 (n.r. zona cu tuneluri), vom avea săptămâna aceasta lista 

scurtă pentru depunerea ofertelor. 

- Un proiect pe care l-am scos de la sertar este A4 Sud, continuarea A4 spre sud, spre 

Olimp. 

- Un alt proiect este A3 Făgăraș - Brașov (n.r. tot ținut la sertar).   

- Pe A0, inelul de centură, suntem în grafic ca pe inelul de Sud să circulăm în 2023, iar pe 

Nord în 2024. 

Bilanțul lui Cătălin Drulă - proiectele feroviare: 

- E un domeniu care a suferit enorm din lipsă de investiții, complet decapitalizat, cu 

șinele, vagoanele și locomotivele lăsate în paragină. Am muncit foarte mult anul acesta 

să facem ce se poate face ce se poate face în condițiile financiare dificile. 

- Premierul este complet ostil cu domeniul feroviar. Am discutat încă din primăvară 

despre... Lumea întreabă de ce nu cumpără CFR Călători locomotive? E simplu, am 

preluat această companie cu datorii de 600 de milioane la furnizori privați și 600 de 

milioane la stat, și în propunerile mele de a aloca suficiente sume pentru compensații, 

am reușit doar cu enorme negocieri în spate și presiuni să avem acel memorandum 

pentru a depune ajutorul de stat. (Premierul) Nici pe acela nu-l voia, deși toate țările 

europene și-au ajutat industriile feroviare. Germania a injectat recent in Deutche Bahn 

2,5 miliarde de euro. În fine... 
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- Hai să vorbim ce am reușit să facem în ciuda acestei ostilități: facem un record de 

reînnoire, de înlocuire la rând anul acesta. Vor fi peste 100 de kilometri înlocuiți, asta 

înseamnă cale ferată adusă la 120 km/h, unde era de 30 km/h. Spre exemplu între Buzău 

și Făurei, sunt 40 de kilometri. 

- Am insistat foarte mult să avem din PNRR o axă pentru a finanța astfel de investiții.Am 

reușit să schimb cum era PNRR, erau acolo doar acele proiecte mari de modernizări,c are 

știm că durează pe coridor foarte mulși ani. Și am reușit să punem deoparte 1,2 miliarde 

de euro pentru astfel de lucrări punctuale care îmbunătățesc concret infrastructura. 236 

mil euro electrificări, 276 milioane euro reînnoiri. 

- Nu numai că am pus banii acolo, dar am început niște proceduri de care sunt foarte 

mândru la CFR pentru cumpăratul de șine nouă și traverse, adică elementele 

componente ale căii ferate. Este un acord cadru pentru traverse de beton pentru 

aproximativ 1.000 de kilometri de cale ferată. Va fi încheiată licitația în săptămânile 

următoare. Exista un acord cadru pentru șine, dar cei de la CFR disperați de lipsa de 

interes a mediului politic, nu se mai gândeau să comande ultima parte a acestui 

contract. 6.500 de tone de șine nou nouță, adică 54 de kilometri de cale ferată.  

- Știți cum vorbește în minister? N-a mai văzut CFR șină nouă de 15 ani. Valoarea este 

de 30 de milioane de lei. 

- 640 de aparate de cale, macazuri - sunt restricții de 5 km/h pentru că nu le are CFR - 

contract cadru lansat în valoare de 209 milioane lei. 

- O parte vor fi finanțate de la bugetul de stat, o parte din aceste axe din PNRR. 

- Tot în PNRR avem puse sume importante pentru materialul rulant. Avem și proiectele 

de achiziție de trenuri - 20 de trenuri electrice, 16 locomotive electrice noi. 

- Avem și proiectele de coridor: Caransebeș - Lugoj - Timișoara - Arad și Episcopia Cluj - 

Bihor, unde e finalizat SF-ul și poate fi lansată licitația în această toamnă. 

- Avem electrificări pe Constanța - Mangalia. Să nu mai schimbăm locomotiva la 

Constanța când mergem la Mangalia, plus modernizarea că acolo e o linie simplă, veche. 
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- Concret, săptămâna aceasta, dacă nu cea următoare, se încheie licitația pentru trenuri: 

Sunt 20 de trenuri noi, producător francez Alstom, cu 352 de locuri, rame electrice care 

vor fi livrate începând de peste 2 ani. La trenuri nu se cumpără de pe raft, ele trebuie 

produse. Avem și opțiune pentru încă 17. Sunt finanțate din fonduri europene. 

Ce inaugurări de proiecte au loc anul acesta: 

- Pasajul Mogoșoaia, 1 octombrie 

- A3 Ungheni - Tg Mureș, în noiembrie. 

- A10 Sebeș - Turda, Lotul 2 - unde între 1 și 15 noiembrie. 

- Drumul de legătură Giurgiu, Drumul Expres Craiova - Pitești (Slatina-Balș), centura Satu 

Mare - în decembrie. 

- Refacerea pe CFR Buzău - Făurei, 38 de kilometri. 

Proiecte în derulare: 

- ordin de începere pe A0 Sud, lotul 3, unde e constructorul grec. 

- se aprobă proiectul tehnic la drumul de legătură cu A1 de la Timișoara, a fost în faza 

de proiectare.  

- Pasajul de la Drajna - urmează să se aprobe exproprierile, e deja pe circuit HG-ul. 

- începute lucrări pe DX Brăila - Galați în octombrie. 

- Calea Ferată București - Giurgiu, „o rușine națională” din 2005 unde un pod la 

Grădiștea a căzut după niște inundații. Am dat deja o autorizație de construire, cea 

pentru pod urmează după aprobarea proiectului tehnic în următoarea săptămână. Din 

octombrie încep lucrările în forță și la acel pod.  

Semnări următoare de contracte: 

- A3 Suplacu - Chiribiș 

- A0 Nord, loturile 1 și 3. 

- Dublarea DNCB între A1 și DN5. 

- SF București - Alexandria. 
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- A1 Sibiu - Pitești, lotul 4. 

- Proiectul DX București - Târgoviște. 

- SF Craiova - Lugoj. 

- Legătura Curtea de Argeș - Tigveni - Rm. Vâlcea. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• Măsura 2, Măsura 3, Schema HoReCa: Ce urmează la ajutoarele de 

stat după schimbarea ministrului Economiei 

Claudiu Năsui a demisionat de la Ministerul Economiei și a prezent, marți, stadiul în care 

a lăsat principalele scheme de ajutoare de stat pentru firmele românești: Măsura 2 - 

granturi de capital de lucru, Măsura 3 - granturi de investiții, Schema HoReCa. 

„O componentă importantă a ministerului au fost faimoasele ajutoare de stat și aici am 

avt probabil cele mai mari provocări, pentru că am găsit scheme cu promisiuni 

neacoperite. La Start-Up Nation, de exemplu, am plătit, anul acesta, 600 de milioane de 

lei, o sumă foarte mare, pentru promisiuni din 2018. De trei ani de zile!” - a spus Năsui, 

la plecarea din minister. 

Ajutoarele de stat COVID pentru IMM:Măsurile 1, 2 și 3 

Măsura 1 a rămas cu un buget de 65 de milioane de euro necheltuit, de la prima ediție, 

iar acum Ministerul Economiei a anunțat oficial că va deschide o a doua ediție a M1 în 

luna octombrie 2021. E vorba despre microgranturile de câte 2.000 de euro pentru SRL, 

PFA și alți beneficiari carea nu aveau angajați în 2019.  

Acum se vor introduce la plată și întreprinderile individuale și familiale. Se așteaptă însă 

o nouă procedură de implementare a Măsurii 1. 

La Măsura 2 - granturi de capital de lucru de 2.000-150.000 euro - vor mai rămâne 

aproape 3.000 de firme de plată, pentru care este nevoie de fonduri din facilitatea React 

EU. 
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„Schemele lansate anul trecut și mărite din pix bugetele lor în campanie electrorală, fără 

nicio acoperire, ne-au rămas nouă de rezolvat și de găsit soluții. Și da, am găsit soluții. 

Am găsit o gaură de 500 de milioane de euro, sumă colosală, de acoperit pe faimoasa 

Măsură 2. Și aici, grație colegului nostru Cristian Ghinea, am reușit să găsim vreo 400 de 

milioane. Mai rămân de finanțat pe Măsura 2 câteva firme. Noi am primit finanțare 

pentru doar 4.000 de firme, dar am reușit să ajungem până la numărul 17.000. Pentru 

restul căutam soluții, dar va rămâne pentru viitorul ministru” - a spus acum Claudiu 

Năsui. 

Așa cum am arătat pe StartupCafe.ro,  în urmă cu mai bine de o săptămână, Ministerul 

Investițiilor și Proiectelor Europene a inițiat un proiect de ghid al solicitantului pentru 

Ministerul Economiei, prin care să se finanțeze din React EU finalizarea plăților la Măsura 

2 și redeschiderea de la zero a Măsurii 3 - granturi de investiții. 

De remarcat, însă, că bugetul noii Măsuri 3 este de 358 milioane euro, fonduri publice, 

inferior bugetului de 415 milioane euro pe care îl avusese vechea Măsură 3, anulată de 

Claudiu Năsui pentru suspiciuni de fraudă.  

MIPE a anunțat deja că, săptămâna aceasta, Comisia Europeană ar urma să aprobe 

modificarea Programului Operațional Competitivitate, prin care se vor aloca 550 de 

milioane de euro din cadrul Facilității de finanțare REACT-EU. 

Conform MIPE, suma va merge către: 

    reîntregirea bugetului aferent Măsurii 2 (capital de lucru) pentru proiectele 

contractate de către Ministerul Economiei, Antreprenoriatului și Turismului – 200 de 

milioane de euro; 

    acoperirea a 50 milioane euro din REACT EU pentru apelul de proiecte destinat 

achiziției de tablete/ laptopuri pentru uz școlar cu acces la internet, contractat în 

conformitate cu prevederile OUG nr. 144/2020 în valoare totală de 150 de milioane de 

euro; 

    pregătirea și lansarea apelului de proiecte destinat investițiilor productive în cadrul 

Măsurii 3 – 300 de milioane de euro; 

Astfel, Măsura 3 - granturi de investiții pentru IMM, de până la 200.000 de euro 

fiecare- ar urma să se reia, anul acesta, de la zero.  
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„Și Măsura 3 va fi reluată, așa cum am promis, din React EU și se va ocupa chiar 

Ministerul Fondurilor Europene de ele” - a spus marți Claudiu Năsui. 

Reluarea Măsurii 3 este însă ceva mai complicată de atât. E nevoie de o procedură nouă, 

care nu există în acest moment. Înainte de asta, Ministerul Economiei trebuie să 

contracteze noile fonduri de la Ministerul Proiectelor Europene. Sunt anumite proceduri 

birocratice. 

Schema HoReCa - ajutoare de stat pro-rata 

O altă schemă de ajutoare de stat derulată de Ministerul Economiei este Schema 

HoReCa, prin care o serie de fime, ca restaurantele, barurile, pensiunile, agențiile de 

turism, ar urma să primească sprijin de la bugetul de stat egal cu 20% din scăderea 

suferită în activitatea pe anul 2020 față de anul 2019, în limita a 800.000 de euro pe 

solicitant. 

Problema este că în acest moment bugetul alocat pentru plăți este de numai 200 de 

milioane de euro. Restul de aproape 300 de milioane de euro necesari tuturor plăților 

promise sunt credite de angajament, care nu au fost cuprinse pentru plăți, în rectificarea 

bugetară pregătită de premierul Florin Cîțu. 

Astfel, se va aplica deocamdată doar mecanismul pro-rata, prin care toate firmele vor 

primi bani proporțional, în funcție de solicitări și de bugetul disponibil pentru plăți. 

„Schema HoReCa este o altă schemă pe care am găsit-o disfuncțională în acest minister. 

Am reparat-o și am făcut un lucru unic și în premieră în România, anume nu am mai dat 

banii după un criteriu dubios sau făcut selectiv ca să-i favorizeze pe unii sau pe alții, în 

funcție de inetresul politic al partidului. Ci am făcut-o într-un mod în care toată lumea să 

ia bani. Am spus să fie proporțional. Nu sunt bani pentru toată lumea? Toată lumea își ia 

mai puțin. Nu primul venit, primul servit și nici cine știe ce criteriu cu dedicație. În acest 

moment aplicațiile pentru HoReCa sunt analizate și am convingerea că se vor plăti” - a 

spus marți Claudiu Năsui. 

În locul lui Năsui la Ministerul Economiei a fost vehiculat numele lui Virgil Popescu, de la 

Energie. Popescu a condus și înaintea lui Năsui Ministerul Economiei, în guvernarea 

Orban. Popescu este cel care, de fapt, a inițiat schema HoReCa și a promis atunci, în 

campania electorală pentru alegerile parlamentare, un buget de 500 de 

milioane de euro la schema HoReCa.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 8 septembrie 2021 25 

 

Teoretic Virgil Popescu, liberal aflat în echipa premierului Cîțu de candidatură internă la 

șefia PNL, ar trebui să-l convingă pe prim-ministru să aloce banii promiși în campanie, 

de PNL. 

Vineri, 4 septembrie 2021, situația celor 10.185 firme înscrise la Schema HoReCa era 

următoarea: 

2890 admise 

284 respinse 

2945 aflate în calrificări 

4.066 nu au fost încă evaluate.  

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• Președintele Klaus Iohannis către diplomați: Vom găsi o soluție bună 

și pentru această criză politică. Acesta este mesajul pe care vă rog ca 

fiecare dintre dumneavoastră să-l transmiteți 

Declarația lui Klaus Iohannis referitoare la criza guvernamentală a fost făcută marți, la 

Reuniunea Anuală a Diplomației Române, unde președintele a participat în format 

videoconferinţă. 

"Înainte de a încheia, vreau să fac câteva referiri și la situația politică internă. În România, 

se respectă valorile democratice, Constituția țării și, chiar dacă avem acum o criză 

guvernamentală, nu ne abatem de la parcursul nostru european și euroatlantic. Vom 

găsi o soluție bună și pentru această criză. Acesta este mesajul pe care vă rog ca fiecare 

dintre dumneavoastră să-l transmiteți în statele în care reprezentați țara noastră", a 

declarat șeful statului. 

"România continuă să fie o țară stabilă, care nu deraiază de la valorile și angajamentele 

asumate!  Vă garantez că vom găsi cele mai potrivite soluții pentru actuala criză politică 

și guvernarea pentru România și pentru români va continua", a adăugat el. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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• Agenția de Rating Fitch distruge România din cauza scandalului PNL-

USRPLUS: PNRR poate întârzia, deficitul bugetar nu scade conform 

planului 

Prăbușirea guvernului de coaliție al României ar putea perturba eforturile de consolidare 

fiscală, care sunt esențiale pentru rezolvarea Perspectivelor negative asupra ratingului 

„BBB-” al României, spune Agenția Fitch Ratings. 

Creșterea economică susținută și finanțarea UE oferă în continuare o cale potențială 

către reducerea deficitului, dar perspectivele de abordare a rigidităților fiscale de lungă 

durată s-ar putea deteriora, se arată în analiza publicată de cunoscuta agenție de rating 

economic. Prezentăm în continuare principalele idei din analiza Fitch Rating.  

 „Tensiunile dintre PNL și USR-Plus, două partide de centru-dreapta din coaliția care au 

preluat guvernarea la sfârșitul anului 2020, au crescut în ultimele săptămâni în ceea ce 

privește prioritățile politice, inclusiv domeniul de aplicare al unui sistem regional de 

investiții și întârzierile la reformele judiciare. USR-Plus a anunțat pe 7 septembrie că 

părăsește coaliția, în urma demiterii deputatului USR-Plus Stelian Ion din funcția de 

ministru al Justiției pe 2 septembrie. Acest lucru lasă guvernul fără majoritate 

parlamentară. 

USR-Plus a depus o moțiune de cenzură pentru a presa PNL să îl înlocuiască pe Florin 

Cîțu din funcția de prim-ministru - lucru pe care PNL l-a refuzat. USR-Plus a primit sprijin 

din partea AUR, partid de dreapta, pentru votul pe moțiunea de cenzură, iar PSD, partid 

de opoziție de centru-stânga, a semnalat inițial sprijinul său tacit. Aceste partide ar avea 

suficiente voturi pentru a adopta moțiunea, ceea ce l-ar obliga pe președinte să 

desemneze un nou prim-ministru care să formeze un guvern.  

Președintele Iohannis, fost președinte al PNL, probabil că îl va desemna din nou pe Cîțu, 

care va încerca să formeze un guvern minoritar PNL, ca în 2019-2020. 

Două încercări eșuate de a forma un guvern ar declanșa alegeri anticipate. Sondajele 

recente au pus PSD într-o poziție puternică pentru a forma următorul guvern în cazul în 

care avea avea loc alegeri. Acest lucru ar putea presa celelalte părți să facă 

compromisuri pentru a-și păstra puterea. 
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Ambițioasa agendă de reformă a coaliției, ancorată în planul național de redresare și 

reziliență (PNRR), s-a confruntat deja cu obstacole din ce în ce mai mari din cauza 

dificultăților în implementarea măsurilor în timpul pandemiei. Nu este sigur cât de 

departe un guvern minoritar condus de PNL sau un nou guvern condus de PSD ar fi 

capabil sau dispus să promoveze reforme sensibile din punct de vedere politic în 

domeniul sănătății, salariilor, pensiilor și justiției. Acest lucru ar putea întârzia și mai mult 

aprobarea de către Comisia Europeană a PNRR, pe care guvernul îl aștepta inițial până la 

sfârșitul lunii septembrie. 

Turbulențele politice nuanțează, de asemenea, perspectivele fiscale. Guvernul a planificat 

reforme ambițioase de cheltuieli și venituri pentru a reduce deficitul la sub 3% din PIB în 

2024, de la 9,3% din PIB în 2020.  

Guvernul se așteptase să propună un sistem de salarizare unitar și o reformă a pensiilor 

până la sfârșitul anului 2021 și se angajase la creșterea conformității fiscale pentru a 

reduce o mare diferență de venituri din TVA. Dar s-au făcut puține progrese în ultimele 

luni și acum perspectivele de implementare rapidă s-au diminuat și mai mult, deși PNRR 

ar putea servi drept ancoră politică. Nerespectarea parcursului de reducere a deficitului 

preconizat este principalul risc pentru proiecțiile datoriei Fitch. 

Finanțarea de către UE a angajamentelor în cadrul PNRR va elimina o oarecare presiune 

asupra bugetului și, combinată cu perspective prospere de creștere, va sprijini reducerea 

deficitului prin supraperformanță a veniturilor (așa cum se întâmpla înainte de 2020). Cu 

toate acestea, fără o reformă mai profundă, vor persista provocări fiscale de lungă 

durată - inclusiv un profil de cheltuieli foarte rigid - și riscuri fiscale și externe mai largi.  

Deficitul contului curent a fost de 6,3% din PIB pe o perioadă de 12 luni în luna iunie. 

Nerespectarea deficitului fiscal sau atragerea intrărilor care nu creează datorii (în 

principal fonduri UE) ar putea submina stabilitatea macroeconomică. 

Fitch a afirmat în mod constant că evoluția finanțelor publice este principalul motor al 

ratingului României.  

Acțiunile pozitive de rating ar necesita încrederea că autoritățile vor implementa planuri 

fiscale credibile care stabilizează datoria publică / PIB pe termen mediu.  
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Lipsa de progrese în implementarea reformelor, care să ducă la o creștere mai rapidă 

decât cea prevăzută a datoriei publice, ar putea duce la acțiuni negative de rating. 

Următoarea revizuire programată de Fitch a ratingului României este în 22 octombrie.”  

(Sursa: stiripesurse.ro) 

             

• Consiliul European a aprobat o finanţare de peste 14 miliarde de euro 

pentru ţările candidate la aderarea la UE 

Consiliul European a aprobat marţi o finanţare de 14,2 miliarde de euro pentru un grup 

de ţări care speră să adere la Uniunea Europeană, relatează DPA. 

Albania, Bosnia şi Herţegovina, Kosovo, Islanda, Macedonia de Nord, Muntenegru, 

Serbia şi Turcia sunt ţările care au primit o asistenţă financiară preaderare pentru 

perioada 2021-2027. 

Obiectivul finanţării este de a ajuta aceste ţări să adopte reforme în acord cu viitoarea 

lor apartenenţă la Uniunea Europeană. 

Fondurile vor fi distribuite în funcţie de eforturile de reformă ale acestor ţări, a precizat 

Consiliul European într-un comunicat. 

Negocierile de aderare ale Turciei s-au blocat din cauza mai multor îngrijorări. 

Finanţarea vine la pachet cu un sprijin pentru ca aceste ţări să adopte reformele politice, 

instituţionale, legale, administrative, sociale şi economice necesare pentru respectarea 

valorilor UE şi pentru alinierea la regulilor, standardele, politicile şi practicile UE. 

Votul Parlamentului European asupra acestei finanţări este aşteptat în septembrie, un 

pas considerat o formalitate. 

(Sursa: Agerpres) 
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• Statele Unite îşi vor consulta aliaţii după anunţul formării guvernului 

Taliban 

 
Secretarul de stat american Antony Blinken va discuta, miercuri, în Germania cu 

partenerii săi din douăzeci de ţări puternic afectate de retragerea din Afganistan, după 

anunţul formării noului guvern afgan, marţi, informează France Presse. 

 

Şeful diplomaţiei americane a părăsit Qatarul, cel mai mare centru de tranzit al podului 

aerian din Afganistan, pentru a vizita la baza aeriană americană din Ramstein, în 

Germania, un alt centru prin care trec mii de evacuaţi, potrivit Departamentului de Stat. 

 

Blinken se va întâlni la Ramstein cu ministrul de externe german Heiko Maas, cu care va 

conduce o reuniune virtuală a miniştrilor din 20 de ţări în legătură cu următoarele 

acţiuni în Afganistan. 

 

Statele Unite vor încerca probabil, prin această întâlnire, să consolideze apelurile 

internaţionale lansate talibanilor pentru a-şi respecta angajamentul de a-i lăsa pe afgani 

liberi să plece dacă doresc acest lucru, notează AFP. 

 

Discuţiile ar putea ajuta de asemenea la coordonarea modului de a trata guvernul 

interimar prezentat marţi, care nu include nicio femeie şi nici membri non-talibani şi al 

cărui ministru de interne este căutat de Statele Unite pentru acuzaţii de terorism. 

 

Statele Unite s-au declarat "preocupate" de componenţa guvernului, dar îl vor judeca pe 

baza acţiunilor sale. Responsabilii americani subliniază că orice recunoaştere oficială a 

unui guvern taliban este încă departe. 

 

Reveniţi la putere la 20 de ani după ce au fost alungaţi de o coaliţie condusă de Statele 

Unite, islamiştii sunt şi în atenţia comunităţii internaţionale. Ei s-au angajat de asemenea 

să respecte drepturile femeilor, nesocotite în timp ce s-au aflat prima dată la putere. 

  
(Sursa: Agerpres) 

 

 


